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PROTOKÓŁ Nr 0012.2.4.2011 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w fniu 17 maja 2011r. 
 
 

 
Miejsce posiedzenia:  Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Handlowe Prymat 
Czas posiedzenia:  14.30 – 17.10 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z  
załączonymi listami obecności. W posiedzeniu udziału nie wziął radny Grzegorz 
Matusiak  - usprawiedliwiony. 
 
 
 
Posiedzenie wyjazdowe: 
 
1.  Otwarcie posiedzenia. 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
3.  Funkcjonowanie jastrzębskich firm  -  Prymat 
     - wyjazd do PPH Prymat. 
4.  Wolne głosy i wnioski. 
5.  Zakończenie posiedzenia. 
 
 
Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał przewodniczący komisji radny Tadeusz Sławik, który 
powitał zebranych.  
 
 
 
Ad. 2 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0. 
 
 
 
Ad. 3 
 
Funkcjonowanie jastrzębskich firm  -  Prymat   godz. 15.00 – 17.10 
     -     wyjazd do PPH Prymat. 
 
 
Prymat 
- Witam państwa w siedzibie firmy Prymat.  Prezentację firmy przedstawi państwu 
 prezes  pan Radosław Kasperowicz, a później pokażemy komisji zakład. 
 
Tadeusz Sławik 
- Jest nam niezmiernie miło, że mogliśmy odbyć posiedzenie, w tak znakomitej 
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firmie, jaką jest firma Prymat.  Komisja polityki gospodarczej przyjęła, że w półroczu  
odbędzie posiedzenie wyjazdowe do dwóch, trzech firm.  Z prezentacji  dowiemy się 
aktualnych informacji o firmie tj. jej pozycji i planach na przyszłość, problemach.  
Komisja  może służyć pomocą w rozwiązywaniu ewentualnych problemów.   
 
Radosław Kasperowicz  -  Prezes PPH Prymat 
- Witam państwa w siedzibie firmy Prymat. Działalność rozpoczęła firma w 1983r. 
Firma jest jednym z czołowych producentów przypraw w Europie Środkowo – 
Wschodniej.  Dostarcza kupującym produkty najwyższej jakości.  W przyprawach 
uniwersalnych ma 32% udziału w rynku, a w segmencie przypraw jednorodnych i 
mieszanek specjalistycznych ma 21% udziału.  Jest ilościowym liderem  na rynku 
przypraw sypkich. Ponad ¼ wszystkich przypraw produkowana jest w zakładzie w 
Jastrzębiu-Zdroju.  Firma zarządza markami – Prymat, Kucharek Asta, Smak, Prymat 
Catering, Avokado i Nadir. Duże inwestycje maja wpływ na dynamiczny rozwój firmy. 
Firma działa w oparciu o systemy – SAP, ISO i HACCP.  Grupa Prymat zatrudnia łącznie 
około 650 pracowników.   Zapoznamy państwa z informacją w zakresie:  historii firmy 
Prymat, kultury przyprawiania i gotowania, mocy produukcyjnych i specjalizacji 
poszczególnych zakładów, polityki jakości, prezentacji marek, miejsca na rynku 
przypraw, celów strategicznych.  
 
Komisja, po zapoznaniu się z informacją, obejrzała pomieszczenia pakowania 
przypraw i magazynowe firmy.  
 
 
Ryszard Lechowski  -  Przewodn. Rady Nadzorczej PPH Prymat 
- Zobaczyliście państwo fragment działalności firmy. Możemy się pochwalić, że 
firma przez ostatnie cztery lata podwoiła obroty. Pracownicy mają jadalnie, gdzie 
jedzą posiłki, bo na hali produkcyjnej nie wolno jeść, można  pić.  
 
Tadeusz Sławik 
- Jak wygląda sprawa sprowadzania przypraw ? 
 
Ryszard Lechowski 
- Nie mamy własnych plantacji.  
 
Radosław Kasperowicz 
- Nie kupujemy plantacji przypraw.  Robimy zakupy u sprawdzonych producentów 
rolnych. Jeśli towar  jest niezgodny z normą wraca do producenta.  Kupujemy 
bezpośrednio u plantatorów, stąd dobra jakość  przypraw i niższa cena.  
 
Krzysztof Baradziej  -  Z-ca Prezydenta Miasta 
- Od dużych producentów rolnych towar bywa zgodny z normami. Czy firma 
sprawdza jakość kupionej przyprawy ?  
 
Radosław  Kasperowicz 
- Przyprawy od producenta muszą być zgodne z normami.  Jakość przypraw jest 
też badana laboratoryjnie. W firmie bywa też znany kucharz pan Rober Socha, który 
doradza nam odnośnie przypraw.  Jeżeli komisja wyrazi wolę, to zapraszamy do 
naszego zakładu w Żorach.  
 
Ryszard Lechowski 
- Jest również duża grupa degustatorów, do oceny smaku przypraw.  
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Jerzy Lis 
- Firma, poprzez swoje produkty, może reklamować miasto.  Na opakowaniu 
produktów jest mała wzmianka.  Jak układa się współpraca z urzędem miasta ?   
 
Krzysztof Baradziej  
- Współpraca układa się pozytywnie.  Jeżeli są problemy, to proszę  o tym 
informować.  
 
Radosław Kasperowicz 
- Nie ma problemów we współpracy z miastem.  
 
Tadeusz Sławik 
- Kwestia wywozu i dowozu towarów do firmy.  Szukamy rozwiązania w kierunku 
pozyskania zewnętrznych środków i ewentualnego dołożenia środków z budżetu 
miasta.   
 
Krzysztof Baradziej 
- W planie zagospodarowania przestrzennego planowana jest droga publiczna, ale 
to niczym nie skutkuje. Trzeba bowiem zaplanować inwestycję i wykupić grunt od 
prywatnego właściciela.   
 
Ryszard Lechowski 
- Droga może biec w inny sposób od strony Moszczenicy.  Z obecną drogą jest 
problem, szczególnie zimą. Jest ona wąska,  skarpy obsypują się, teraz można w 
miarę przejechać.  
 
Tadeusz Sławik 
- W przyszłym roku może znajdzie się rozwiązanie kwestii dojazdu od strony 
Moszczenicy.   
 
Ryszard Lechowski 
- Pytaliście państwo o problemy.  Wspomnę, że  drugą pasją jest hotel  Dąbrówka, 
który może być wizytówką naszego miasta.  Chcemy budować drugi obiekt.    
 
Krzysztof Baradziej 
- Na  sesję został przygotowany projekt uchwały w sprawie  sprzedaży w drodze 
przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej przy ul. 1 Maja.  Trzeba 
też rozwiązać problemy węzła ciepłowniczego.  Nowe pomieszczenia musieliby znaleźć 
obecnie wynajmujący.   
 
 
 
Ad. 4 
 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Ryszard Lechowski 
- Miasto chciałoby zrewitalizować park w sąsiedztwie hotelu Dąbrówka.  
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Krzysztof Baradziej 
- Musimy zapytać o zdanie konserwatora zabytków, czy wyrazi zgodę.  
 
Ryszard Lechowski 
- Konserwator obawiał się też w parku solanki, że przecieknie do ziemi i zniszczy 
drzewa.  Solanka jest w Strumieniu i nic złego się nie dzieje. Będziemy pomagać w 
tłumaczeniu  z niemieckiego na język polski prac doktora z naszego uzdrowiska.  
 
Tadeusz Sławik 
- Firma Prymat znana jest z promocji miasta.  Dziękuję państwu za umożliwienie 
odbycia posiedzenia w firmie i udzielenie informacji. 
 
 
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący komisji podziękował  zebranym za przybycie i zakonczył obrady.  
 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

 
Tadeusz Sławik 

 
 

 
 
 
Protokołowała 
Alicja Trocka 
 


